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ЗАСЕДАНИЕ 
№ 13 

Проведено на 07.08.2024 г. 

Днес, 07 август 2024 г. (сряда) от 10,00 ч., на основание чл. 23, ал. 4, т. 1 от 
Закона за местното самоуправление и местната администрация и във връзка с чл. 
17, ал. 1, т. 1, и чл. 4, ал. 2 изр. второ от Правилника за организацията и дейността 

на Общинския съвет, неговите комисии и взаимодействието му с общинската 
администрация, в заседателната залата на Община Кюстендил се проведе 
тринадесетото заседание на Общинският съвет – Кюстендил, Мандат` 2023-2027 
г. 

 
Заседанието бе открито и ръководено от Димитър Велинов – председател 

на Общински съвет – Кюстендил. 

 
На заседанието на Общински съвет – Кюстендил присъстваха 27 общински 

съветници. Отсъстваха общинските съветници: Йордан Тодоров – независим, 
Маргаритка Цекина, Йордан Ангелков от МК „ГЕРБ“, Тодорка Илиева - 
Скрипкина от МК „Глас народен“, Юрий Хранов от ЛЕВИЦАТА Лилия 
Чингарска от БСП ЗА БЪЛГАРИЯ, Владислав Харалампиев от МК 
„Алтернативата на гражданите“ и Камелия Гребенарова, Валентин Рашев, 
Константин Дингозов от Партия  „Зелените“. 

На заседанието на Общински съвет – Кюстендил присъстваше инж. Огнян 
Атанасов – кмет на Община Кюстендил. 

 
Димитър Велинов. Добър ден, уважаеми колеги! В 10,00 ч. на 07.08.2024 г. 

откривам тринадесетото заседание на Общински съвет – Кюстендил. Давам 
думата за изказвания на общински съветници, ако има такива. Не виждам 
заявки.  Има ли? Само с ръка ще е.  

 
Димитър Моралийски - Изказване. Уважаеми г-н кмет, г-н председател, 

колеги и гости. Имам една молба към гражданите на гр. Кюстендил, особено 
родителите, които са закупили тротинетки на техните деца. Моля запознайте се 

с това, че гласувахме наредба, която забранява карането на тротинетки по 
пешеходни зони. Имаше един период около, може би две седмици което това 
нещо се спазваше. В момента няма никакъв контрол и спазване. Също така молба 
към г-н кмета. Трябва да помислим нещо и за колелата. Това също е голям 
проблем, особено в частта от площада до „Железния мост“ и около детските 
площадки. Благодаря! 

 
Андрей Миленков - Изказване. Уважаеми г-н председател, г-н Атанасов, 

уважаеми гости, представители на администрацията, колеги. Обръщам се по 
един такъв въпрос, предлагам следното нещо да направим. В момента тече 
подготовката на бюджет 2025 г., говоря за Националния бюджет. В същото време 
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всички сме свидетели последните събития по отношение на пожари и разни 
други природни бедствия, които са обособени от разместването на 
метеорологичните условия в различните части на страната. В Кюстендил имаме 
един проблем който стои от десетилетия, недовършен тука наблизо. Става 
въпрос за язовир „Кюстендил“. Имам следното предложение, ние като 

общински съветници, г-н председателя, ако реши и г-н Атанасов да инициира и 
ние да подкрепим, да подготвим едно открито писмо до правителството и до 
МРРБ. Размразяването на този обект и работата по него да може, да влезе в 
приоритетите за бюджет 2025 г. Надявам се, че не е необходимо да убеждавам 
който и да е, за ползите от това да има такова водно огледало в близост до града. 
Не само за напояването и  водоснабдяването, а и за микроклимата на цялата 
Кюстендилска котловина. Въпреки, че през годините се чуваха всякакви гласове 

„за“ и „против, дали е достатъчно това което е направено и дали на неговата 
основа може да се стъпи. Днешните технологии позволяват всичко. Но за мен и 
надявам се да бъде подкрепена една такава инициатива, да подготвим открито 
писмо, с което да призовем язовир „Кюстендил“ да влезе в приоритетите за 2025 
г., а той за нас е много голям приоритет, както за земеделието в котловината, така 
и за водоснабдяването, така и за туризма. Има и един такъв друг момент, че едно 
такова водно огледало ежедневно ще изпарява огромно количество вода,  което 
пък от своя страна ще балансира липсата на …, малко ще балансира, не напълно, 

но липсата на валежите. Виждате, че на практика валежите не са по-малко на 
годишна база, но падат в много малък период, а след това имаме голям период 
на засушаване. За да смекчим този микроклимат в долината, едно такова голямо 
водно огледало ще бъде от полза. Затова ви предлагам да се помисли по този 
въпрос. Дали ще бъде инициирано от кмета и ние да го подкрепим или от 
Общинския съвети и с писмо да се подкрепи от администрацията. Но мисля, че 
това е полезно и трябва да обърнем внимание, защото ако не обръщаме 

внимание правим такива лични инициативи поотделно. Разбира се, трябва да 
ангажираме и нашите народни представители които са от региона. Но работа в 
тази посока трябва да се настоява, защото ако не настояваме няма да се обърне 
внимание и този обект така или иначе ще остане, а нуждата от водни запаси я 
виждаме всички, а и още повече пък и климатичните промени във времето. 
Благодаря! 

 
Инж. Огнян Атанасов – кмет на Община Кюстендил. Изказване. Уважаеми 

г-н Моралийски, на темата за тротинетките. Имаме над двадесет съставени акта 
с органите на МВР. Последната седмица са три броя, които са съставени от наши 
служители на „Общинска охрана“ и актосъставителя. Това е като с алкохола. 
Можем да ограничим шофьорите да карат пияни, това прави държавата, но не 
може да изчезнат напълно тези които карат под въздействието на алкохол. 
Същото е и с тротинетките. Можем да ги ограничим. Можем да ги глобяваме, но 
винаги ще има някой който се е качил и е минал. Всеки ден и аз правя забележка 

на по няколко човека. Така се случва. Контрол от наша страна има. Колкото до 
г-н Миленков, абсолютно ви подкрепям. Още в качеството си на общински 
съветник, заедно с групата която представлявахме сме писали писма до МРРБ, 
имаме отговори. След това бяха осигурени някакви пари, които бяха за 
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обследване, защото трябва да се тръгне от обследване на язовира,  за съжаление 
парите след това изчезнаха от бюджета на МРРБ. Бяха пренасочени. Такова 
обследване не се и направи. Така, че вашето предложение е абсолютно резонно. 
Подкрепям го. Ще изготвим писмо което, ако искате дори може да бъде 
направено на сесията, като декларация на Общински съвет, но писмото според 

мен трябва да излезе по-отрано, защото както казвахте Държавния бюджет се 
изготвя и заради това е и днешната извънредна сесия, за да може да се даде 
навреме. Така, че ние ще подготвим писмо, а отделно ще подготвим и някаква 
декларация за Общински съвет, която да се гласува на следващата сесия. 
Благодаря! 

Край на дебатите 

 

Точка 0 (Нулева) 

ОбС/07.08.2024 г. Обсъждане на дневен ред на заседание № 13 на ОбС - 
Кюстендил 

1. Гласуване на дневния ред 

Окончателно гласуване на дневен ред: 
 
Общинският съвет гласува и със 'за' - 27, 'против' - 0 и 'въздържали се' – 0.  
Прие с 27 гласа „за“: 

 

ДНЕВЕН РЕД 

1. Изказвания, питания, становища и предложения на граждани. 
 

2.ДЗ №61-00-248/30.07.2024 г. – относно създаване на Регионален културен 
институт „Кюстендил“ на територията на Община Кюстендил  със статут на 
делегирана от държавата дейност. 

 

Точка 1 (Първа) 

1/31.07.2024 г. Изказвания, питания, становища и предложения на граждани. 

Няма постъпили искания и заявени такива. 

Точка 2 (Втора) 
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61-00-248/30.07.2024 г.  Създаване на Регионален културен институт 
„Кюстендил“ на територията на Община Кюстендил  със статут на 
делегирана от държавата дейност 

Гласуване по основен въпрос: 

Окончателно гласуване: 

Общинският съвет гласува и със 'за' - 24, 'против' - 2 и 'въздържали се' – 1. 
Прие с 24 гласа „за“: 

 
Р Е Ш Е Н И Е 

№ 285 
 

Мотиви: Кметът на Община Кюстендил е внесъл за разглеждане ДЗ № 61-
00-248/30.07.2024 г., с която докладва, че Кюстендил е град с богати и 
дългогодишни традиции в областта на изкуствата и културата. Редица културни 
и обществени личности в сферата на всички жанрове изкуства ежегодно издигат 
престижа на града и чрез своя принос спомагат за успешното културно-
образователно и икономическо развитие на региона. За изграждането на 
подобни личности и за повишаването на духовното благосъстояние на 

обществото са необходими освен качествено образование, така също и културни 
центрове, които да създават условия за развитие и просперитет. 

През 1946 г. е основан симфоничен оркестър ( закрит през 1997 година), а 
през 1960 и Градски духов оркестър, съществуващ и днес под опеката на Община 
Кюстендил. В града и региона са творили забележителни личности, оставили 
непреходно културно наследство и огромен отпечатък върху духовността - 
композитори и общественици като акад. Марин Големинов - носител на 
Хердерова награда (1976), Никола Атанасов – автор на Първата българска 

симфония, Георги Горанов, Олга Борисова и много други. През 1972 година е 
открита Художествената галерия “Владимир Димитров-Майстора” по повод 90-
годишнината на големия български художник. Редом с галерията в града своята 
активна дейност от 1959 година насам развива и Регионална библиотека „Ем. 
Попдимитров“, но нито един от тези престижни институти не е ангажиран с 
музикално-сценичните и съвременни изкуства, които би следвало да имат своето 
заслужено място редом с литературата и изобразителното изкуство в областния 

град. 
Театралното дело в Кюстендил има своята над 130 годишна история, но 

първата професионална институция, която да го покровителства е открита 
през 1952 г., когато театърът става държавен. От 2004 година насам обаче 
Кюстендилският театър е общински, с което се прекратява участието на 
държавата в културния живот в града и региона. 

Изразената амбицията на културната общественост и гражданите на град 
Кюстендил и региона е за създаване на Регионален културен институт със 

статут на делегирана от държавата дейност, който да допринесе за 
съхранението и популяризирането на музикалното, театралното и танцово 
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изкуство и да даде възможност за създаване и промотиране на разнообразни 
класически и съвременни културни продукти. Необходимо е създаването на 
Регионален културен институт, който да бъде дом на театрални, музикални, 
танцови и мултижанрови изкуства. 

В града и в населените места в област Кюстендил няма държавен културен 

институт, което ограничава и затруднява достъпа до изкуство и културни 
продукти, както на жителите и гостите на града, така и на жителите на целия 
регион. Създаването на Регионален културен институт като делегирана от 
държавата дейност, ще допринесе за развитието и обогатяването на културния 
живот в областта, както и ще осигури достъп до културни продукти на широк 
кръг зрители, в това число младежка публика и хора със специални 
потребности, както и ще разшири и обогати културния обмен със съседната 

Република Северна Македония. 
Богатите традиции и днешното състояние на културния живот в 

общината и региона, множеството специалисти театрали, хореографи, 
инструменталисти и преподаватели, завършили средни и висши 
специализирани училища ще дадат възможност за професионална реализация 
и ще бъдат в основата за създаването на споменатия Регионален културен 
институт. 

Община Кюстендил изразява готовност да създаде условия и осигури 

материална база за дейностите на Регионалния културен институт в мисията му 
да съхрани културата като национална ценност. 

В изпълнение на чл. 9, ал. 3, т. 1 и ал. 4 от Закона за закрила и развитие на 
културата за издръжката на регионалния културния институт се осигуряват 
целево допълнителни средства от държавния бюджет, като размерът им се 
определя ежегодно със Закона за държавния бюджет на Република България по 
предложение на министъра на културата. 

Съгласно чл. 9, ал. 1 и ал. 2 от Закона за закрила и развитие на културата 
(ЗЗРК), регионалните културни институти са юридически лица с бюджет, които 
осъществяват културна дейност основно на територия, определена с акта на 
учредяването им. Регионалните културни институти се създават, преобразуват 
и закриват от Министерския съвет по предложение на министъра на културата, 
съгласувано с областния управител, след решение на общинския съвет, на чиято 
територия са седалищата им. В тази връзка е необходимо вземане на решение от 

Общински съвет – Кюстендил за създаването на Регионален културен институт 
„Кюстендил“ на територията на Община Кюстендил. 

Съгласно разпоредбата на чл. 68, ал.1 от Закона за публичните финанси, в 
рамките на бюджетната процедура министърът на финансите изготвя пролетна 
и есенна макроикономическа прогноза в срок съответно до 25 март и до 25 
септември. Съгласно ал.2 от същата разпоредба, макроикономическите 
прогнози, включително основните допускания, на които тези прогнози се 
основават, се публикуват на интернет страницата на Министерството на 

финансите в срок до 10 дни след тяхното изготвяне.  
Съгласно т.2.2.4. от  Решение № 501/18.07.2024 г. на МС, в срок до 2 

септември 2024 г. министърът на финансите дава указания на първостепенните 
разпоредители с бюджет и определя сроковете за подготовката и представянето 
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на годишните им проекти на бюджети за 2025 г. и на актуализираните им 
бюджетни прогнози за периода 2026-2028 г. 

С оглед на гореизложеното и във връзка с процедурата по създаване на 
Регионален културен институт по чл.9, ал.2 от Закона за закрила и развитие на 
културата и предвид обстоятелството, че същият ще е със статут на делегирана 

от държавата дейност и неговото финансиране следва да бъде включено в 
държавния проектобюджет за 2025 г., е необходимо решението на Общински 
съвет Кюстендил да е с допускане на предварително изпълнение, с оглед на 
наличие на обстоятелства по чл. 60, ал. 1 от Административнопроцесуален 
кодекс (АПК). Посочените обстоятелства налагат допускане на предварителното 
изпълнение на решението на общинския съвет, тъй като само така би била 
постигната защита на важните обществени интереси по смисъла на чл. 60, ал. 1 

от АПК, свързани с спазване на процедурата по създаването на Регионалния 
културен институт, както и спазване на сроковете за представянето на 
бюджетната процедура за 2025 г. от първостепенните разпоредители с бюджет. 

 

На основание чл. 21, ал. 2, във връзка с чл. 21, ал. 1, т. 23, чл. 27, ал. 3 от 
ЗМСМА, във връзка с чл. 9, ал. 2, чл. 18, ал. 2, т. 5 от Закона за закрила и развитие 
на културата, чл. 60, ал. 1 от АПК, чл. 5, ал. 2, във връзка с чл. 5, ал. 1, т. 23 от 

Правилника за организацията и дейността на Общински съвет - Кюстендил, 
неговите комисии и взаимодействието му с общинската администрация, 
Общинският съвет  

 
Р Е Ш И: 

 

1. Дава съгласие да бъде създаден Регионален културен институт 
„Кюстендил“ на територията на Община Кюстендил със статут на 
делегирана от държавата дейност със седалище гр. Кюстендил и предмет на 
дейност: създаване, разпространение, представяне и популяризиране на 
културни продукти в сферата на класическите и съвременни изкуства. 

Регионален културен институт „Кюстендил“ може да извършва и 
допълнителни дейности в областта на културата, включително стопански, 
когато са свързани с основната му дейност. 

2. Възлага на кмета на Община Кюстендил осъществяването на всички 
последващи действия, необходими за правилното и законосъобразно 
изпълнение на процедурата по създаване на Регионален културен институт 
„Кюстендил“ на територията на Община Кюстендил. 

3. На основание чл. 60, ал. 1 от АПК, допуска предварителното 
изпълнение на настоящото решение. 

 

Поради изчерпване на дневния ред, заседанието бе закрито в 10:09 часа. 

 


